
 
K Ø B E N H A V N S  U N I V E R S I T E T  

I N S T I T U T  F O R  E N G E L S K ,  G E R M A N S K  O G  R O M A N S K  

 

 

EMIL HOLMS KANAL 6 

2300 KØBENHAVN S. 

 

EMIL HOLMS KANAL 6 

2300 KØBENHAVN S 

 

DIR  35 33 52 63 

 

mboch@hum.ku.dk 

 

SAG: [SAGSNR.] 

DOK.NR.: [DOKUMENTNR.] 

 

 

  

M Ø D E R E F E R A T  18. NOVEMBER 2021 

Forum Ekstraordinært møde i Studienævnet for Engelsk, 

Germansk & Romansk 

 

Møde afholdt 10. november 2021, kl. 13.15-14.00  

Sted 24.2.26, Engeroms mødelokale  

Referent Marianne Boch   

Til stede 

Johan Pedersen (stedfortrædende studienævnsformand), Ulla Rahbek (VIP 

engelsk), Jan Juhl Lindschouw (VIP germansk og romansk), Birthe 

Hoffmann (VIP germansk og romansk), Birgitte S. Schmidt 

(studenterrepræsentant for germansk og romansk), Kim Ebensgaard Jensen 

(VIP engelsk), Sofie Vindis (observatør), og Marianne Boch 

(studienævnssekretær). 

Afbud fra 

Christian Jensen (studienævnsformand), Kirsten A. Jeppesen Kragh 

(studieleder), Anna Sandberg (VIP germansk og romansk), Anne Kjølby 

(observatør) og Malene Krab Koed Eriksen (observatør). 

Fraværende 

Fie Dahl Hansen (studenterrepræsentant for engelsk) og Bjørn Markmann 

(studenterrepræsentant for germansk og romansk). 

 

Dagsorden 

Stedfortrædende studienævnsformand Johan Pedersen startede mødet med at 

forklare baggrund for, at han havde været nødt til at sende  

KØBENHAVNS UNIVERSITET. INSTITUT FOR ENGELSK, GERMANSK OG ROMANSK.



 

 

SIDE 2 AF 3 studieordningsændringen, om justering af KA-sprogfærdighedsmodulet i 

skriftlig høring hos studienævnet.  

Forslaget som nævnet tidligere godkendte på SN-mødet i august 2021,  

tilføjer aktiv undervisningsdeltagelse (skriftligt arbejde), som en  

forudsætning for emnedelen, men ikke på prøven i skriftlig sprogfærdighed.  

Dette har vist sig at det kan man ikke, når det er samme prøve.  

 

Stedfortrædende studienævnsformand Johan Pedersen, foreslog i stedet at vi  

sletter forudsætningskravet på emnedelen, som det hidtil har været og 

dermed bortfalder forudsætningskrav.   

 

Herefter går vi videre til dagsordenspunkt 1 høring vedrørende: Dekanatets  

forslag til Det Humanistiske fakultets bidrag til udmøntning af aftalen om  

”flere og bedre uddannelsesmuligheder i hele Danmark” af 25. juni 2021.  

 

Studienævnet mener overordnet set, at det er en god plan. Nævnet er enige i 

det er fornuftigt at vente så længe som muligt med at konkretisere 

reduktioner på uddannelsesniveau for at fastlåse så få beslutninger som 

muligt. 

Nævnet har en række kommentarer til planerne om udvikling af 

uddannelseslandskabet (omtalt som del 1b i dekanatets udkast). 

En stærkere profilering af uddannelserne er en stærkere faglig 

profilering/specialisering, men der er også behov for en   

profilering af uddannelserne i forhold til arbejdsmarkedet. 

I den forbindelse er det på Engerom nødvendigt at arbejde for en profilering  

i forhold til arbejdsmarkedet (for at reducere  

dimittendledigheden), og en faglig profilering (mhp. fastholdelse og  

reduktion af frafaldet).  

Vi skal være meget opmærksom på at brede uddannelsesbånd  

og samlæsning mhp. forbedring af uddannelsesøkonomien og faglig  

profilering/omdefinering ofte har en negativ effekt på den faglige profil på  

et sprogfag, hvilket kan resultere i øget frafald, og dermed i sidste ende give  

en dårligere uddannelsesøkonomi.  

 

Tværfakultært samarbejde om uddannelser og undervisning (jf. plan 1b) er i 

øvrigt vanskeligt hvis man ikke på sigt skaber større fleksibilitet i 

uddannelsernes studieordninger (fx opblødning af 15 ects-kravet). 

Opblødningen er også en forudsætning for at vi kan styrke den faglige profil 

specifikt målrettet de enkelte uddannelsesniveauer (fx et mere fastlagt forløb 

på BA med en klar sprog/kulturfaglig profil, og mere fleksible og 

tværfaglige forløb på KA).  



 

 

SIDE 3 AF 3 Fleksibiliteten i studieordningerne er også vigtigt for de studerendes 

valgmuligheder mhp. sammensætning af deres uddannelse og faglig 

profilering. 

Det er også i den sammenhæng nødvendigt at tænke større fleksibilitet i 

undervisningsformerne på vores fag (herunder kunne sætte fokus på dyder 

som de studerendes selvstændighed, undervisernes rolle ved de selvstændig 

studier osv.). 

Uddannelsesøkonomi: Nævnet mener, at instituttet igen bør benytte 

lejligheden til at påpege de udfordringer vi står med som sprogfag, der er 

med til at fordyre vores uddannelser, navnlig små hold (som vil blive 

forværret af reduktioner), men også i forhold til frafaldet, som vi har 

nedbragt de senere år, men som er vanskeligt at håndtere da der er mange 

faktorer der ligger uden for vores kontrol.  

Nævnet ønsker at det bliver præciseret, hvilken rolle SN har fremadrettet i 

forhold til tiltagene omkring regionaliseringsplanen. 

Det er vigtigt at man sikrer en passende kommunikation og inddragelse af 

de studerende om de mulige tiltag – herunder at ingen nuværende 

studerende vil blive direkte berørt af ændringerne. Dog kan de blive 

indirekte berørt via ændringer i uddannelseslandskabet, samlæsning, 

uddannelsesøkonomi. 
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